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VŠECHNO NEJLEPŠÍ, REPUBLIKO! 
 

V neděli 28. října jsme si v celé zemi připomínali 100. 

výročí vzniku republiky. Toto jubileum jsme také oslavi-

li u nás v obci. 
 

Slavnost začala ve tři čtvrtě na jednu, kdy se odhadem 

150 lidí shromáždilo u pomníku padlých ve světových 

válkách vedle Hojdů. Během čtvrthodinky se tak na mís-

tě sešli zástupci Sboru dobrovolných hasičů Postřekov, 

Národopisného souboru Postřekov, TJ Sokol Postřekov, 

Mysliveckého spolku Koliha, Československé obce legi-

onářské a zástupci 1. tankové roty AZ AČR. Přítomno 

bylo také zastupitelstvo obce a další občané. Během 

shromáždění byly rozdávány české trikolory a praporeč-

níci se pomalu rovnali u pomníku. Dechová hudba Do-

mažličanka pak na zkrácení chvíle před zahájením zahrá-

la píseň Kdyby ty muziky nebyly. 
 

Přesně ve 13 hodin pak pietní akt zahájila Českosloven-

ská hymna. Po uvítání místostarostou obce Petrem An-

derlem převzal slovo Jiří Knížek, který připomněl vý-

znam 28. října pro náš stát. Připomněl významnou roli 

československých legií, které T. G. Masarykovi, E. Be-

nešovi, M. R. Štefánikovi a dalším pomohly položit zá-

klady nového státu Čechu a Slováků. Připomněl však 

také všechny padlé, kteří položili svůj život během první 

světové války v uniformách rakousko-uherských. Poté 

předal zástupce 1. tankové roty Jiří Řezníček pamětní 

medaile členům ČsOL a vyzval přítomné k minutě ticha 

za oběti nejen první světové války. Následovala píseň 

Zafúkyj větříčku v podání Národopisného souboru Po-

střekov. Na závěr pietního aktu pak byl položen věnec 

k pomníku padlých. 
 

Následně se spolky a ostatní zúčastnění seřadili a průvo-

dem přešli kolem Rymíčků na trávníky, po nich dolů 

k pomníku Jana Čápa, kde pokračoval program výsad-

bou Lípy republiky. Na úvod zahrála Domažličanka ná-

rodní píseň Čechy krásné, Čechy mé, po které si vzal 

slovo Petr Anderle a zdůraznil význam sázení Stromů 

svobody – Lip republiky. Za tónů písně Ach synku, syn-

ku pak zástupci spolků symbolicky přihrnutím zeminy 

zasadili naši jubilejní lípu. Vedle zástupců spolků a obce 

byl přítomen rovněž ředitel ZŠ Martin Oríšek. Národo-

pisný soubor poté zazpíval písničku Potřekovský chlapcí 

sou a po poděkování místostarosty obce následovala Ta 

naše písnička česká, kterou zahrála Domažličanka. Vej-

vodova Škoda lásky pak celý program ukončila. 
 

Po oficiální části pak byla k vidění výstava žáků Základ-

ní školy Postřekov ve vestibulu obecního úřadu, která 

také připomněla letošní jubileum. Přítomní se pak přesu-

nuli do sálu hospody U Hadamů, kde od 14 hodin hrála 

dechová hudba Domažličanka. V komorním a přátel-

ském prostředí pak oslavy pokračovaly neformální částí. 

Sál byl vyzdoben květinami v barvách trikolory a český-

mi vlaječkami. Oslav U Hadamů se také, alespoň sym-

bolicky z obrazu, zúčastnil i T. G. Masaryk. 
 

I přes nepřízeň počasí se nakonec oslavy povedly a my 

jsme si v naší obci důstojně připomněli tento důležitý 

mezník našich dějin. Chtěl bych touto cestou poděkovat 

všem, kteří se na organizaci oslav podíleli. Obci Postře-

kov za zastřešení oslav a jejich financování, Českoslo-

venské obci legionářské za darování Lípy republiky, de-

chové hudbě Domažličanka za hudební doprovod, Náro-

dopisnému souboru Postřekov za kulturní vložky a sa-

mozřejmě všem zástupců spolků a ostatním občanům  

za účast. Velký dík také patří těm, kteří přispěli 

k výzdobě naší obce formou vlajkové výzdoby. Možná 

od teď alespoň při těch významnějších svátcích uvidíme 

v našich ulicích více českých vlajek, které nám připome-

nou význam dané chvíle. 
 

Popřejme naší republice alespoň dalších sto let, jen ten-

tokrát snad už bez válek, v míru a plných radosti. 
 

Republice nazdar!           Jiří Knížek 
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Jméno nového starosty se dozvíme 

5. listopadu 
Komunální volby jsou minulostí. Občané si zvolili nové za-

stupitele a nutno říct, že svými hlasy udělali docela průvan. 

Někdo chtěně a někdo, ač to zní překvapivě, i nechtěně.  
 

Udělejme si krátké shrnutí výsledků. Místa v jedenáctičlen-

ném zastupitelstvu získaly tyto strany a sdružení: 

 S.N.O.P. bude mít nejpočetnější zastoupení, a to čtyři 

mandáty: Jana Kreuze, Petra Poláka, Jiřího Knížka, Janu 

Zuberovou; 

 Sdružení DSZ bude mít tři: Jaromíra Steinbergera, Petra 

Volfíka a Ondřeje Cibulku; 

 ČSSD dodá dva: Petra Anderleho a Františka Friše;  

 KDU-ČSL získala jeden mandát: Jiřího Královce; 

 KSČM má také jeden, do zastupitelstva zasedne Hana 

Váchalová.  
 

DSZ, ČSSD, KDU-ČSL a KSČM utvořili koalici čítající 7 

hlasů a dohodli se, že novým starostou zvolí Petra Anderleho 

a místostarostou Jaromíra Steinbergera. Zatím se jedná jen o 

závěr povolebního vyjednávání. Definitivní podobu tomu 

musí dát až ustavující zasedání zastupitelstva, které se koná 

v pondělí 5. listopadu od 17:30 v jídelně ZŠ Postřekov.  
 

Na programu první veřejné schůze bude nejen volba starosty, 

ale rozhodnutí o počtu místostarostů, jeho či jejich zvolení a 

také zřízení kontrolního a finančního výboru.  

Radek Zuber 

Nové postele ve školce 
 

Děti ze školky děkují za krásné nové ložnice, ve kterých se 

spinká naprosto úžasně! Nové postýlky, matrace, polštářky a 

peřinky, povlečení. To vše nahradilo 40 let staré a naprosto 

nevyhovující vybavení ložnic. Vše ještě umocnilo nové po-

vlečení z postřekovského kanafasu, které místnosti ještě více 

rozzářilo. V letošním školním roce bychom chtěli dokončit 

renovaci ložnice ve třídě Beránků nákupem 20 postýlek, kte-

ré ještě schází. 

Jana Kreuzová 

Důležitý okamžik v dějinách 

požární ochrany obce 
 

Nejvýznamnější akcí letošního roku bylo pro náš 

sbor předání nové techniky Jednotce sboru dobrovol-

ných hasičů obce. Slavnost se konala v sobotu 20. 

října 2018 u hasičské zbrojnice. 
 

Oficiální část programu začala ve 14 hodin, kdy sta-

rosta sboru Jan Kreuz přivítal všechny hosty a pří-

tomné spoluobčany. Mezi hosty nechyběl místosta-

rosta obce Petr Anderle, ředitel územního odboru 

HZS Domažlice plk. Václav Petržík, senátor a kraj-

ský zastupitel Vladislav Vilímec, zástupce THT Po-

lička Pavel Trnka a klenečský pan farář Ivan Pavlí-

ček. U této významné akce nechyběly ani některé 

okolní a spřátelené sbory, konkrétně hasiči z Dílů, 

Chodova, Folmavy a Domažlic. Starosta sboru spo-

lečně s velitelem sboru a jednotky Josefem Knopfem 

pak připomněli průřez historií hasičské techniky, kte-

rou hasiči v Postřekově od založení sboru roku 1895 

měli. Zaznělo mimo jiné i to, že po 123 letech jsme 

se dočkali úplně nové techniky, což je pro postřekov-

ské hasiče i celou obec velká událost. Došlo i na 

symbolické rozloučení se současným dopravním au-

tomobilem DA Avia A31. 
 

Při představování technických parametrů nových 

vozů však místo nich přijela historická parní stříkač-

ka SDH Domažlice s koňským spřežením, která byla 

pro všechny přítomné krásným překvapením. Parnič-

ka je dlouhodobě zapůjčena v našem muzeu historic-

ké hasičské techniky a na její opravě jsme spolupra-

covali právě s našimi kamarády z Domažlic. Projekt 

celkové opravy trval cca 6 let a členové obou sborů 

na něm odpracovali stovky hodin.  
 

Po tomto menším zpestření už potom dorazila všemi 

očekávaná nová technika – cisternová automobilová 

stříkačka CAS 20 4600/300 S2R na podvozku Tatra 

815 Terrno a dopravní automobil DA L1T na pod-

vozku Mercedes Sprinter 4x4. Po příjezdu květinami 

nazdobených vozů pak přítomné čekalo další milé 

překvapení – a to vystoupení našich nejmladších 

hasičů pod vedením Markéty Strasserové a Nadi 

Mifkové. 
 

Pak už došlo na požehnání nové techniky panem fa-

rářem Pavlíčkem a symbolické předání klíčů, které 

z rukou zástupce THT Polička převzal místostarosta 

obce a obratem je předal veliteli jednotky sboru dob-

rovolných hasičů, jejímž je obec zřizovatelem. 
 

Po přípitku a předání pamětních plaket hostům a zá-

stupcům okolních sborů přešla formální část 

v neformální. Pro přítomné bylo v hasičské zbrojnici 

připraveno občerstvení formou rautu a společné přá-

telské posezení, které následně pokračovalo až do 

pozdních nočních hodin. 
Jiří Knížek 
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V tělocvičně se opět kradlo!!! 
Na začátku letošního roku jsme řešili krádež trampolíny. 

Kdo by si jen pomyslel, že to bude pokračovat? Neznámý 

pachatel využil situace, kdy se rekonstruuje tělocvična, zne-

užil zřejmě otevřeného prostoru při zednických pracích a 

odcizil VŠECHNY kožené ŽÍNĚNKY, poctivě ušité z ma-

teriálu, který by nás přežil a jehož výkupní cena se v dnešní 

době pohybuje v desetitisících korunách. Všechny cvičitele 

to velice zaskočilo a zklamalo. Kdo tohle je schopen udělat 

a proč?????  Všude se píše, jak se děti nehýbají, pořádají se 

různé projekty apod. U nás jsou děti sportovně nadané a 

stále je to baví. Dojíždí cvičenci například z Dílů, Klenčí, 

Poběžovic i Domažlic. Pokud ale nějaký zloděj vykrádá 

náčiní v tělocvičně, zbudou nám jen oči pro pláč. Proto 

jsme se rozhodli, nahlásit tuto krádež na policii. Pořád ale 

doufáme, že se nám žíněnky vrátí!!! 

Bílý kruh bezpečí pomáhá 

v Plzeňském kraji již 20 let 
 

Plzeňská pobočka Bílého kruhu bezpečí, který funguje 

také ve většině dalších krajů, byla založena v roce 1998. 

Cílem celé organizace bylo již od samého začátku pod-

pořit oběti kriminality ve zvládání nelehké situace způ-

sobené trestnou činností a jejich provázení v rámci trest-

ního řízení. Pomoc organizace se vztahuje nejen na obě-

ti, ale také na pozůstalé po obětech a svědky, kteří mo-

hou být stejně tak silně traumatizováni. 
 

Za dvacet let se mnohé změnilo – v Bílém kruhu bezpečí 

i v zákoně. Pomoc obětem se profesionalizovala. Kromě 

dobrovolníků z řad psychologů, sociálních pracovníků, 

advokátů, soudců, státních zástupců a studentů coby asi-

stentů je zvlášť zranitelným obětem k dispozici také pří-

padová manažerka. Ta dlouhodoběji poskytuje psycho-

sociální podporu a seznamuje klienta s jeho právy 

v rámci trestního řízení, jakožto například s nárokem na 

peněžitou pomoc státu a čerpání finanční pomoci 

z různých fondů. Z hlediska legislativy byl zásadní rok 

2013, kdy vstoupil do praxe Zákon o obětech trestných 

činů, jenž výrazně zlepšil postavení oběti v trestním říze-

ní – do této doby byla totiž brána pouze jako svědek. 

Navíc zákon přináší kategorii zvlášť zranitelné oběti 

(dětské oběti, oběti znásilnění a obchodování s lidmi 

atd.). 
 

Dnešní podoba pomoci obětem v Plzeňském kraji vypa-

dá následovně. Ambulantně funguje poradna pro oběti, 

svědky a pozůstalé po obětech každé úterý a čtvrtek od 

16:00 do 18:00. Od pondělí do pátku je k dispozici pří-

padová manažerka na telefonu 773 551 311, která posky-

tuje individuální konzultace a krizovou pomoc, ale také 

vyjíždí do terénu. Celorepublikově je provozována non-

stop bezplatná linka pomoci obětem kriminality a domá-

cího násilí na čísle 116 006. Další službou je bezplatná 

psychoterapie pro zvlášť zranitelné oběti. V neposlední 

řadě se plzeňská pobočka věnuje prevenci kriminality 

formou odborných přednášek a seminářů pro laickou i 

odbornou veřejnost. Na závěr pro ilustraci několik čísel: 

v roce 2017 se na poradnu obrátilo celkem 952 klientů, 

z toho bylo 205 osobních konzultací, 562 telefonických 

konzultací a 185 písemných kontaktů. 
 

Mgr. Simona Vlčková 

ASPV a 100 let výročí republiky 
I my jsme se rádi připojili k oslavám naší republiky. Ve 

středu 24. 10., během pauzy při skákání na airtracku, jsme 

se s dětmi pokusili vytvořit živou vlajku, která se nám vel-

mi povedla a děti to bavilo. Za možnost nafouknutí airtrac-

ku (cca 15 m dlouhá nafukovací matrace) v prostorách Ho-

telu U nádraží velice děkujeme starostovi Janu Kreuzovi. 

Máme tak azyl pro cvičení dětí při rekonstrukci tělocvičny. 
 

V neděli 28. října jsme se se cvičiteli zúčastnili slavnostní-

ho průvodu se zasazením lípy. Půjčili jsme si na to z Do-

mažlic sokolské kroje. Za ozdobu našeho spolku chceme 

poděkovat panu Miroslavu Bartoňovi, který nesl vlajku So-

kola a také se oblékl do sokolské uniformy. Dále za nás 

chci poděkovat Jiřímu Knížkovi za uspořádání tak krásné 

akce. 

Halloweenský průvod 
Poslední říjnovou středu jsme pořádali již několikátý 

Halooweenský lampionový průvod. Sešlo se kolem 

120 krásně ošklivých strašidel. Trasa začínala u Obec-

ního úřadu, vedla směrem ke školce a pokračovala až 

k tělocvičně. V cíli jsme připravili hrůzostrašné doupě 

vyzdobené různými balonky, kostrami a lebkami, ale 

hlavně tam na všechny hrdiny čekalo spoustu sladkých 

dobrot, které jsme pro děti upekli. Za světelnou show 

a hudbu děkujeme DJ Kolmahovi a dík patří všem 

kamarádům, kteří se na akci aktivně podíleli. 

Monika Baštářová 
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Medaile z dýňobraní 
 

V sobotu 29. září jeli zástupci Chodska z VKS Klenčí p.Č. 

do Jakubova u Moravských Budějovic na dýňobraní spoje-

né se soutěží o největší vypěstovanou dýni. Z Chodska byla 

dovezena obří dýně, vypěstovaná (v Postřekově - v JZD) 

panem Václavem Langem z Klenčí, o váze 40kg a v soutěži 

se umístila na krásném 2 .místě.   
 

V minulých letech se klenečtí (za Chodsko) účastnili soutě-

že o největší vypěstovanou dýni, které se konávalo v Šal-

manovicích u Třeboně. Tam před třemi lety získali 1. místo 

(dýně vypěstovaná Karlem Benešem z Postřekova), předlo-

ni 3. místo (Josef Diviš z Klenčí) a vloni 12. místo (Václav 

Lang z Klenčí).  

Jiří Anderle, předseda VKS  
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ZUŠ J. Jindřicha Domažlice pobočka Klenčí vás srdečně 

zve na slavnostní zahájení výstavy PAN TAU A JEHO 

DĚTI, v úterý 6. listopadu 2018 od 16:00 na Staré poště 

v Klenčí pod Čerchovem. 

Na vernisáži vystoupí dětský sbor Mrňousci pod vedením 

paní učitelky Havrusevičové. 


